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  PÖYTÄKIRJA 2/2022 
 
Aika: Torstai 7.4.2022 klo 13.00-14.50 
 
Paikka: Varsinais-Suomen liitto (kokoustila Aura), TEAMS 
 

Varsinais-Suomen liitto 

Linnankatu 52 B Turku 
 
Läsnä:   Varsinainen jäsen            Varajäsen    Organisaatio  
 Hannu Lehti pj.     Varsinais-Suomen ELY-keskus 
 Timo Vahtonen siht.    Varsinais-Suomen ELY-keskus 

Esa Högblom, vpj    Varsinais-Suomen liitto  
Ullakaisa Nieminen     Varsinais-Suomen TE-toimisto 
Riitta Karjalainen    STTK  

                     Johanna Vainio    Varsinais-Suomen Yrittäjät ry 
Pia Stoor    Perusaste ja lukiot (Turunmaa) 
Mauri Kantola     Turun AMK/Novia 
Olli-Pekka Juhantila     Ammatillinen nuorisoaste 
Pekka Koivisto  Maria Taipale  Oppisopimusjärjestelmä 

     VS opinto-ohjaajat ry 
 Kaisa Leiwo    Turun Kauppakamari 
 
 Antti Virtanen    Kutsuttu asiantuntija, Novida 
 
 Juha Sainio    Kutsuttu asiantuntija, TY 
  
   
 

1. KOKOUKSEN AVAUS, LÄSNÄOLIJOIDEN JA EDELLISEN KOKOUKSEN MUISTION HYVÄKSYMI 
NEN SEKÄ TOIMENPITEITÄ AIHEUTTAVIEN PÄÄTÖSTEN TOTEAMINEN 
 

Asia Avataan kokous, todetaan läsnäolijat ja hyväksytään edellisen kokouksen muistio ja toimenpiteitä 
aiheuttavat päätökset. 

 
Ehdotus Todetaan sihteeristön henkilötäydennykset. 
 
Päätös Puheenjohtaja Hannu Lehti avasi kokouksen. Todettiin läsnäolijat ja hyväksyttiin edellisen ko-
 kouksen muistio.    
 
 Koulutusjaoston sihteeristöä täydennettiin seuraavilla nimityksillä: Juha Sainio (korkea-aste), Olli-
 Pekka Juhantila ja Antti Virtanen (II-aste). Ammattikorkeakoulutasolta Juhani Soini tai Mauri Kan-
 tola ovat mukana tarvittaessa. 
 

2. KOULUTUKSENJÄRJESTÄJIEN AJANKOHTAISET ASIAT 
 
Asia              Ajankohtaiset asiat. 

• Mahdolliset uudet koulutusvastuut 

• OKM:n II asteen  kehittämishanke 

• Ukrainan sodan vaikutukset oppilaitoksissa 

https://okm.fi/hanke?tunnus=OKM070:00/2021
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• Pandemiaan liittyvät jatkotoimet oppilaitoksissa 

• Muut ajankohtaiset 

 

Ehdotus       Koulutusjaosto kuulee järjestäjien katsaukset ajankohtaisista asioista. 

Päätös Uusia koulutusvastuita ei tullut esille 

 Antti Virtanen kertoi OKM II-asteen kehittämishanke on edelleen ministeriön valmistelussa eikä 

 uutta siihen liittyen ole ilmennyt. 

 Ukrainan sodan vaikutukset oppilaitoksille: jonkin verran ukrainalaisia oppilaita ja opiskelijoita jo 

 Varsinais-Suomessa. Isoimmaksi haasteeksi näyttää muodostuvan englannin kielen taidon puute, 

 jota havaittu eri opintotasoilla. 

 Pandemian vaikutus toimintaa rajoittavana tekijänä alkaa olla taakse jäänyttä aikaa.  

 Virtanen mainitsi budjettiriihen tuoneen ammatilliselle koulutukselle 50 miljoonaa lisää TKI- 

 toimintaan. 

 

4.  JATKUVAN OPPIMISEN JA TYÖLLISYYDEN PALVELUKESKUKSEN (JOTPA) TILANNEKAT

 SAUS 

 

Asia              Jatkuvan oppimisen ja työllisyyden palvelukeskuksen tilannekatsaus. JOTPA on jatkanut järjes

 täytymistään mm. henkilöstön rekrytointien ja toimintasuunnitelman laadinnan muodossa.  

 https://okm.fi/jatkuvan-oppimisen-ja-tyollisyyden-palvelukeskus  

 Alueellisesti kiinnostavia asioita ovat mm. keskuksen tulevat koulutusrahoitusmahdollisuudet. 

 Vuoden 2022 rahoituksen painopisteet on julkistettu ja seuraava haku on aukeamassa huhtikuus

 sa. Painopisteet ovat: 

• Rahoitushaku 1: Pandemian lyhyt- ja pitkäaikaisvaikutusten hoito (erityisesti mara-, kulttuuri- ja 

tapahtuma-ala) 

• Rahoitushaku 2: Osaavan työvoiman saatavuuden edistäminen sote- ja vaka-aloilla (varhais-

kasvatus) 

• Rahoitushaku 3: Digitalisaatio ja vihreä siirtymä (erityisesti logistiikka ja kauppa, kone ja metalli) 

Ehdotus       Koulutusjaosto kuulee ajankohtaistaustoituksen ja keskustelee asiasta.  

 Keskustellaan teemaan liittyvän yhteystietoverkoston tarpeesta (sähköpostijakelulista). 

Päätös        Varsinais-Suomen ELY-keskuksen Timo Vahtonen esitteli JOTPA:n suhteen tapahtuneet muutok-

 set ml. nettisivut www.jotpa.fi , rahoituksen painopistealueet, auki tulleet valtionavustushaut 

 (4.4.2022-16.5.2022), ja kertoi JOTPA Valtakunnalliset osaamiskapeikot -selvityksen ilmesty-

 neen.  

 Keskusteltiin auki tulleista valtionavustushauista ja päätettiin, että jonkinlaista alueellista koordi

 naatiota olisi hauista ja JOTPA:n toiminnasta tiedottamiseksi hyvä rakentaa. Sovittiin, että ELY-

 keskus kokoaa ryhmän, johon kiinnostunut taho voi ilmoittaa edustajansa:  

 timo.vahtonen@ely-keskus.fi . 

https://okm.fi/jatkuvan-oppimisen-ja-tyollisyyden-palvelukeskus
http://www.jotpa.fi/
mailto:timo.vahtonen@ely-keskus.fi
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4.  SITRALAB-TYÖN JATKO ”OSAAMISEN ENSIAPUA YRITTÄJILLE” -KUMPPANUUSMALLI 
 
 
Asia Ehdotettu SitraLab -malleihin perustuva yritysten osaajapulan helpottamiseksi kaavailtu hanke 

odottaa soveltuvaa rahoitushaun aukeamista. Alla edellisessä kokouksessa ollut taustoitus. 
 

Koulutusjaoston nimeämä työryhmä on valmistellut esityksen SitraLAB -mallien pohjalta kolmi-
kantaisesta kumppanuusmallista osaltaan tukemaan yritysten osaavan työvoiman saatavuutta. 
Keskeinen elementti ehdotetussa mallissa ovat oppilaitosten asiantuntijoista muodostuvan asian-
tuntijapoolin muodostaminen. Ajatuksena on, että pooli edustaisi kaikkia mukanaolevia oppilai-
toksia tasapuolisesti ja kykenisi ohjaamaan yrittäjän sille koulutuksen tarjoajalle jolle asia parhai-
ten kuuluu (yritysten ohjaus, yritysten opinovi). Tavoitteena olisi alkuvaiheessa tällaista toi-
mintaa rajatusti kokeileva pilottihanke rajatulla toimijajoukolla ja alueella. 

 
 Ehdotettu pilotti liittyy useaan jo käynnissä olevaan hankkeeseen ja toimintoihin, jotka tulee huo-

mioida valmistelussa. Oppilaitosten ja koulutustasojen väliset erot mm. rahoituksen hyödyntä-
miseksi haastavat myös kehittämiskokonaisuuden suunnittelua. Vastaavan tyyppisiä toimintamal-
leja on kehitetty aiemminkin ja nämä tulee huomioida valmistelussa. 

 
 Varsinais-Suomen yrittäjät ry on mallin kehittämisessä avainasemassa yhdessä pilottioppilaitos-

ten kanssa. Varsinais-Suomen ELY-keskus ja Varsinais-Suomen liitto osallistuvat mallin jatko-
valmisteluun kolmikantamallin mukaisesti. 

 
Ehdotus       Koulutusjaosto kuulee asiasta tilannekatsauksen 
 
Päätös Ajatuksena olisi hakea AKKE-rahoitusta kumppanuusmallin kustannusten kattamiseen keväällä 
 aukeavasta hausta. Tarkoitus olisi pilotoida kehitettävää konseptia ensin pienellä joukolla ja laa
 jentaa sitten malli mahdollisesti koko maakuntaan. Mallissa edetään kolmikannalla (julkinen 
 sektori -yritykset -oppilaitokset). 
 

5. MAAKUNTASTRATEGIAN TOTEUTTAMISSUUNNITELMA 
 
Asia Varsinais-Suomen maakuntastrategian toteuttaminen edellyttää suunnitelmallisuutta ja seuran-

taa. Eri jaostojen puheenjohtajat, varapuheenjohtajat ja sihteerit keskustelevat asiasta erikseen 
2.5.2022. Koulutusjaoston tulee kuitenkin ottaa haltuun maakuntastrategian osaamisen kehittä-
miseen liittyvät osiot (liite) toteuttamissuunnitelman muodossa.  

 
 Suunnitelman tulee olla valmis toukokuun alussa. 
 

Ehdotus Koulutusjaosto päättää, että laajennettu sihteeristö valmistelee asiasta ehdotuksen jaoston eväs-
tyskeskustelun pohjalta. Suunnitelma vahvistetaan sähköpostikokouksen muodossa. 

 
Päätös Esa Högblom esitteli keskeiset osaamisen kehittämisen teemat maakuntastrategiasta. Tarkoitus 
 olisi jalkauttaa teemat käytännön toiminnaksi ja määrätä niille vastuutahot. Sovittiin edettäväksi 
 kuten ehdotuksessa (yllä) mainittu. 
 

6. TIEDOKSI ANNETTAVAT 
 
Asia        Tiedoksi annettavat asiat. 

 



MAAKUNNAN YHTEISTYÖRYHMÄN KOULUTUSJAOSTON KOKOUS  
 

4 
 

Ehdotus    Merkitään tiedoksi. 
 
Päätös Ei tiedoksi annettavia asioita. 
 
 
 

7. MUUT ASIAT 
 
Asia        Lyhyesti keskusteltavaksi: 
 

• Suomen Akatemian tutkimusmäärärahojen tilanne (vrt. ed. kokous) 
 
Puheenjohtaja Lehti tiesi kertoa Suomen akatemian leikkausten peruuntuneen. 
 

• Maakuntastrategian toteuttaminen (jaostojen sihteeristöjen ja VS-liiton palaveri ma 2.5) 
 

Käsitelty jo kohdassa 5. 
 

• Uudet linjaukset / TE-palvelut2024 
 

Puheenjohtaja Lehti kertoi, että uudistuksen valmistelua on jatkettu. Tehtävien siirroista kun-
nille ja valtiolle jäävistä tehtävistä on tehty jo linjaukset. Valtiolle (ELY, KEHA, TEM) jää roolia 
toimivien yritysten kehittämispalveluissa, isoissa rekrytoinneissa (esim. Valmet Automotive), 
EURES-palvelut osittain sekä tiedolla johtamisen tehtävät. Muut tehtävät siirtyvät näillä näky-
min kuntien hoidettaviksi. Isot yt-prosessit tullaan käymään hallinnossa vuoden 2023 lopussa. 

 

• Ennakkotietoa alueelliset kehitysnäkymät -julkaisusta 
 
Vahtonen kertasi pääkohdat V-S:n kehitysnäkymistä sisältäen Ukrainan sodan ja Venäjän pa-
kotteiden vaikutukset maakunnallemme. Itse valtakunnallinen raportti ilmestyy toukokuun al-
kupuolella. https://tem.fi/alueelliset-kehitysnakymat  
 

• Ennakointiakatemian ajankohtaiskatsaus (ks. myös uutiskirje) 
 

Högblom kertasi EKA:n tuoreimmat kuulumiset ml. uutiskirjeen ilmestymisen, vertaistyösken-
telyn 20.6 työpajassa, 8.6. pidettävän Ennakointifoorumin sekä klustereiden julkaisemat ske-
naariot nettisivuilla. 
 

 
Ehdotus    Käsitellään muut mahdolliset asiat. 
 
Päätös Ei muita esille nousseita asioita 
 
 

10.    SEURAAVA KOKOUS 
 
Asia         Kevään 2022 kokousaikataulu on seuraava: 
 

• to 9.6.2022 klo 13.00 
 
Ehdotus    Seuraava kokous torstaina 9.6.2022 klo 13.00. Koulutusjaoston jäseniltä toivotaan aktiivisesti  

käsiteltäviä aiheita listalle. 

https://tem.fi/alueelliset-kehitysnakymat
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Päätös 
 
 

11. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
 
 
  


